
P r o t o k ó ł  Nr XXXIV.2018

z sesji Rady Gminy Raciąż, która odbyła się
w dniu 27 lipca 2018r. w sali konferencyjnej
Urzędu Gminy Raciąż, ul. Kilińskiego 2.

Posiedzenie rozpoczęto o godz. 10:00, zakończono o godz. 12:30.

Na stan 15 radnych – wg listy obecności byli obecni wszyscy radni.

Spoza Rady Gminy w sesji uczestniczyli:

1. Ryszard Giszczak – Wójt Gminy Raciąż;
2. Barbara Rumianowska – Skarbnik Gminy;
3. Gabriela Kowalska – Sekretarz Gminy;
4. Kierownicy Referatów i jednostek organizacyjnych;
5. Sołtysi – wg załączonej listy obecności;
6. Przedstawiciele lokalnej prasy;
oraz zaproszeni goście:
- Pani Elżbieta Grodkiewicz – radna Powiatu Płońskiego;
- Pani Elżbieta Kuźniewska – Radna Powiatu Płońskiego;
- Pan Jan Mączewski – Przewodniczący Rady Powiatu;

Przebieg obrad:

Pkt 1.
Pan  Jarosław  Jaworski  –  Przewodniczący  Rady  Gminy  Raciąż  otworzył

obrady XXXIV sesji Rady Gminy, po powitaniu wszystkich obecnych oświadczył, że
na posiedzeniu obecni są wszyscy radni, jest kworum władne do podejmowania
prawomocnych uchwał.

Pkt 2.
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił proponowany porządek obrad:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.

2. Ustalenie porządku dziennego obrad.

3. Przyjęcie protokołu z XXXIII sesji Rady Gminy.

4.  Zgłaszanie pytań i wniosków.                                                                       

5. Rozpatrzenie projektów uchwał:

    1) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raciąż;

    2) w sprawie zmian uchwały budżetowej Gminy Raciąż na 2018 rok;
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    3) w sprawie określenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów
alkoholowych,  przeznaczonych  do  spożycia  w  miejscu  sprzedaży  oraz  poza
miejscem sprzedaży na terenie Gminy Raciąż;

    4) w sprawie przekazania do zaopiniowania organowi regulacyjnemu projektu
Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Raciąż
(ZUW Mława);

    5) w sprawie przekazania do zaopiniowania organowi regulacyjnemu projektu
Regulaminu dostarczania wody na terenie Gminy Raciąż (PGKiM Raciąż);

    6) w sprawie ustalenia wysokości wynagrodzenia dla Wójta Gminy Raciąż.

6. Wolne wnioski i zapytania.

7. Zamknięcie obrad XXXIV sesji Rady Gminy.

Ad.pkt 2.

Radni nie zgłaszali uwag ani wniosków do proponowanego porządku obrad.
Porządek  obrad  został  przyjęty  jednogłośnie,  udział  w  głosowaniu  wzięło  15
radnych.

Ad.pkt 3.

Protokół  z  poprzedniego  posiedzenia  został  sporządzony  i  wyłożony  do
wglądu przed rozpoczęciem obrad,  radni  mili  możliwość  zapoznania  się  z  jego
treścią.  Przewodniczący  Rady  Gminy  wniósł  o  przyjęcie  protokółu,  wniosek
uzasadniając  tym,  że  osobiście  zapoznał  się  z  jego  treścią,  która  w  pełni
odzwierciedla  przebieg  obrad.  Protokół  został  przyjęty  jednogłośnie,  udział  w
głosowaniu wzięło 15 radnych.

Ad.pkt 4.

Pan  Andrzej  Ciarczyński  –  sołtys  wsi  Budy  Kraszewskie,  prezes  Koła
Krajowego Związku Sołtysów RP – przekazał informacje dla sołtysów i radnych
o organizowanym wyjeździe do Radomia na pokazy lotnicze, w dniu 25.08.2018r.,
prosił o zgłaszanie się chętnych.

Radny Eugeniusz Ptasik – pytał z jakich środków trwa remont drogi (na moście)
w  kierunku  Bielan.  Pytał  również  o  komunikację  PKS,  czy  już  jest  nowy
przewoźnik.

Radny Krzysztof Sikorski – stwierdził, iż przedstawiciela Wód Polskich nie ma, choć
został zaproszony. Potok „Zadębie”, to rzeka zapomniana od 30 lat.
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Sołtys Sławomir Jarkowski  pytał,  czy  są nowe wiadomości,  dotyczące wymiany
pieców c.o.
Sołtys  wsi  Druchowo  zgłosił,  że  droga  od  Malewa  do  Druchowa  wymaga
dożwirowania,  droga  jest  przesunięta,  część  mieszkańców  nie  zgadza  się  na
dożwirowanie,  sołtys  zapraszał  Wójta  Gminy  do  Druchowa,  aby  na  miejscu
wyjaśnić wątpliwości.

Radna Teresa Muchyńska zwróciła się z prośbą o wycięcie krzaków przy drodze
w  kierunku  Kraszewa-Sławęcin,  na  zakręcie  krzaki  zastawiają  drogę,  stanowią
niebezpieczeństwo.

Radna Grażyna Szczepańska pytała o remont drogi w Kocięcinie – dalej, czy bliżej
do remontu.

Sołtys Paweł Kowalski  zgłosił,  że drzewo (lipa) stanowi zagrożenie przy drodze
w kierunku Kiełk.

Sołtys Kazimierz Deptuła, pytał, czy będzie szerszy asfalt na drodze przez wieś.

Radny Andrzej  Wójtowicz powiedział,  że w budynkach strażackich powinna być
wentylacja.

Radny Janusz Kędzierski pytał, kiedy będzie robiona droga w kierunku Koziebród.

Na pytania radnych i sołtysów odpowiadała radna Powiatu – Pani Elżbieta
Grodkiewicz:

Most  na  Bielany  robiony  jest  w  ramach  gwarancji.  Transport  publiczny
działa, jak dawniej. W sprawie potoku „Zadębie” pismo zostało złożone, podpisało
je niewielu sołtysów. Droga Unieck – Żychowo, jest pisemny wniosek, do realizacji
w 2019r. Droga przy kościele w Uniecku w stronę Komunina – też jest wniosek.
Droga  w  Kierunku  Koziebród  na  pewno  będzie  robiona  w  tym  roku.  W
Młodochowie droga ma być zrobiona do końca września, jeżeli chodzi o zjazdy, te
należy  dopilnować  samemu.  Rozpoczęła  się  też  przebudowa  drogi  Szapsk  –
Mystkowo. Odnośnie drogi do Krzeczanowa, radna obiecała napisać wniosek. Znaki
przy remizach OSP będą, jednostki OSP muszą złożyć wniosek do Zarządu Dróg.

Na pytania odpowiadał również Wójt Gminy:
-  W sprawie wymiany pieców c.o.  – Wojewódzki  Fundusz Ochrony Środowiska
i Gospodarki Wodnej będzie organizował zebrania konsultacyjne w gminach. Jeśli
chodzi o rozgraniczenia, są to kosztowne sprawy, fundusz sołecki nie służy takim
wydatkom, są to zaszłości. Wznowienie granic nic nie rozstrzyga, jeżeli koś się nie
zgodzi.

Wykonano remonty dróg w Kossobudach, Uniecku, Kraszewie Podbornym,
Żychowie,  za  niedługo  w  Gralewie.  Pozwolenie  na  budowę  jest  na  drogę  do
Sobocina, sukcesywnie będą robione drogi Koziebrody, Kocięcin, Szapsk, Unieck,
Kaczorowy, w Charzynach – Wójt czeka na decyzję sołtysa.
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Koszenie  rowów  rozpocznie  się  w  wrześniu,  dożwirowania  w  sierpniu.  Radnej
Grażynie Szczepańskiej Wójt odpowiadał, z chodzi o pozwolenie na budowę, na
dziś jest zezwolenie na Żychowo i Unieck, dlatego te drogi będą robione.

Wójt  Gminy  poinformował,  że  wpłynęły  do  Wójta  trzy  wnioski  od  pana
Grzegorza Pawlaka dotyczące:
1/  wniosek  o  utrwalanie  za  pomocą  urządzeń  rejestrujących  obraz  i  dźwięk
wszystkich komisji Rady Gminy;
2/  wniosek  o  organizację  cyklicznych  comiesięcznych  spotkań  z  mieszkańcami
Gminy Raciąż w formie debaty;
3/ wniosek o stworzenie kolumny w Puls Raciąża i Baboszewa

Wójt powiedział, że udzieli odpowiedzi na wnioski, odpowiedzi będą podane
do wiadomości dla Rady Gminy.

Ad.pkt 5.

Pani  Barbara  Rumianowska  –  Skarbnik  Gminy  –  przedstawiła  projekty
uchwał w sprawach: zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raciąż oraz
w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2018 rok:

(Projekty uchwał w załączeniu do protokółu – załącznik nr 1 i 2)

Radni nie zgłaszali innych propozycji zmian. Uchwały zostały podjęte jednogłośnie,
udział w głosowaniu wzięło 15 radnych.

Przewodniczący  Rady  Gminy  –  przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie
określenia  maksymalnej  liczby  zezwoleń  na  sprzedaż  napojów  alkoholowych
przeznaczonych do spożycia w miejscu sprzedaży oraz poza miejscem sprzedaży
na terenie Gminy Raciąż.

(Projekt uchwały w załączeniu do protokółu – załącznik nr 3)

1. Ustala się na terenie Gminy Raciąż maksymalną liczbę zezwoleń na sprzedaż
napojów alkoholowych do spożycia poza miejscem sprzedaży:

a)  35  zezwoleń  na  sprzedaż  napojów  alkoholowych  zawierających  do  4,5%
zawartości alkoholu oraz na piwo;
b) 35 zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych zawierających powyżej 4,5%
do 18% zawartości alkoholu z wyjątkiem piwa);
c) 35 zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych zawierających powyżej 18%
zawartości alkoholu;

2. Ustala się na terenie Gminy Raciąż maksymalną liczbę zezwoleń na sprzedaż
napojów alkoholowych w miejscu sprzedaży:

a)  7  zezwoleń  na  sprzedaż  napojów  alkoholowych  zawierających  do  4,5%
zawartości alkoholu oraz na piwo;
b) 7 zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych zawierających powyżej 4,5% do
18% zawartości alkoholu (z wyjątkiem piwa);
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